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 Muistio  
 8.05.2025  
   

TE24 SOTE-YHDYSPINNAT -TYÖRYHMÄN KOKOUS 2/2025 

Aika to 8.5.2025 klo 09.15–11.00 
Paikka Teams-kokous 
                      

Osallistujat  Liite 1  
 
 
 
 
 
1. Kokouksen avaus  

- Puheenjohtaja avasi kokouksen 9.15 
- Agenda hyväksyttiin. 
- Edellisen kokouksen muistioon pyydettiin kommentit kokouspäivän aikana.  

2. Ajankohtaiset kuulumiset  

- Muutosneuvotteluita käynnissä työllisyysalueilla ja tämä vaikuttaa organisoitumiseen ja 
uuden toiminnan käynnistymiseen. Työllisyystilanne on alueille haastava. Työelämäläh-
töiset palvelut pitäisi kyetä turvaamaan pitkään työmarkkinoiden ulkopuolella olleille. Vä-
lityömarkkinat kaipaavat kehittämistä tässä tilanteessa.  

Keskustelu 
- Huolta kannettiin sosiaalipalveluiden rajapinnassa olevista. Todettiin, että yhteistyö on 

keskeistä uudistuksen onnistumiselle 
- Lisäksi keskusteltiin ministeriöiden (TEM, STM) ajankohtaisista asioista 

 
3. Tilannekatsaus työvoimaviranomaisten ja hyvinvointialueiden yhdyspinnoille: Miltä 

verkostojen muodostuminen näyttää? 
 

- Työvoimapalveluiden kehittämisen HE on ollut lausunnolla ja yhteenveto on valmistu-
massa. Virkavalmistelun kautta viedään ministerityöryhmään linjattavaksi kesäkuussa 
2025. Alkuperäinen aikataulu on edelleen voimassa, jolloin uudistus tulisi voimaan 
1.1.2026. 
 

- Puoliväliriihessä oli kirjaus norminpurkukokeilusta. Tästä seuraa kokeilulain valmistelu. 
Kokeilualueista ei ole vielä lopullista poliittista päätöstä. Riihessä oli myös päätös selvi-
tyksestä alle 29-vuotiaiden rekrytoinnin helpottamisesta. Tällä hetkellä näyttää siltä, että 
selvitys tehdään virkatyönä, mutta yhteistyössä alueiden kanssa.  
 

- Puheenjohtaja esitteli KEHA-keskuksen yhteenvetoa verkostoista ja johtoryhmistä. Esi-
tys on viety kokouskansioon. TYM-verkostoja 35, TYPPI-tunnuksia 2 052, Asiakkaita 
31 931. 

- Anna-Liisa Lämsä: TYM-verkostot. Diat on viety kokouskansioon.  
- Uudistuksen myötä yhteistyön koetaan lisääntyneen. Muutosvaiheessa on edelleen tar-

vetta keskusteluille verkostojen välillä. Verkostoissa käydään yhteistä keskustelua yhtei-
sistä asiakaskriteereistä alueiden välillä.  



 

 

Keskustelu 
 

- Todettiin, että haasteet johtuvat uudistuksen käynnistymisestä ja alkuvaiheen tilan-
teesta.  

- KEHA-keskus totesi, että TYMin osalta on tehty yhteiskehittämistä ja valmius on ole-
massa tukea verkostojen työn kehittämistä. KEHA-keskus ei tee päätöksiä, mutta voi fa-
silitoida keskusteluita.  

- Hyvinvointialueilla on myös YT-menettelyitä käynnissä ja takana. Tämä vaikuttaa henki-
löstöresursointiin. Lain mukaisista tehtävistä tulee suoriutua ja niitä painotetaan resurs-
sien käytössä. Huolta on resurssien riittävyydestä. 

- Uudistuksen valmistelussa ja alussa on ehkä koettu, että panostus on ollut enemmän 
sisäisessä organisoitumisessa. Tuntuma on, että nyt myös ulkoiseen yhteistyöhön ja 
verkostoihin on kyetty panostamaan.  

 
 
4. Hallituksen linjaus kuntouttavasta työtoiminnasta ja sen jatkovalmistelu 

- STM-valmistelu: Kuntouttavaa työtoimintaa ei voi siirtää, koska se on sosiaalipalvelu. 
Edellyttää lain lakkauttamista ja uuden korvaavan lain tarpeen arvioimista. HE lakkautta-
misesta lausuntokierrokselle keväällä 2026 ja eduskuntaan syksyllä 2026. Lakimuutok-
set voimaan 2027 aikana.  

- TEM valmistelee arviointimuistion linjauksen vaikutuksesta työvoimapalveluiden kehittä-
miseen. Muistiossa tarkastellaan nykyistä työvoimapalveluiden lainsäädäntöä ja nykyisiä 
työvoimapalveluja sekä niiden kehittämistarpeita. Muistio tulee lausunnolle loppusyk-
systä 2025. Valmistelu jatkuu lausuntojen perusteella ja yhteen nivottuna STM:n valmis-
telun kanssa.  

Keskustelu 
- Uudistuksen rahoitus ja resursointi keskusteluttivat useammassa puheenvuorossa. Val-

mistelu on käynnissä ja tiedot tulevat tarkentumaan.  
 
5. Työllistymisen edistämisen valtakunnallisen neuvottelukunnan ja sen jaostojen työn 

käynnistyminen – Mitä luvassa jatkossa? 
 

- Janne Savolainen kertoi tiiviisti työllisyyden edistämisen neuvottelukunnan työn käynnis-
tymisestä. Neuvottelukunnalle on asetettu kunta-, tieto- ja yhdyspintajaostot. Neuvottelu-
kunnan tehtävänä on arvioida ja seurata työllisyyspalvelujärjestelmän toimivuutta.  
 
Keskustelu 

- Tunnistettiin työn laajuus. Pohdittiin, että kulkeeko tieto riittävästi, kun jäseniä on niin 
laajalti ja kohderyhmä myös on laaja. 

- Työllistymistä edistävän sosiaalipalvelun ja kuntoutuksen rooli uudistuksissa.  
 

6. Muut mahdolliset asiat 
 

7. Tiedoksi 
 

8. Työryhmän työn päättäminen 
 

- Puheenjohtajat kiittivät työryhmän jäseniä tehdystä työstä. 
 

- Kokous päätettiin 11.00 
 
 

 
 
 



 

 

 
Puheenjohtaja         Hanna Liski-Wallentowitz 
Varapuheenjohtajat  Jaana Heinonen,  

Tommi Eskonen 

Jäsenet:  
 Saila Hohtari (Satakunnan hva) 

Hanna-Maria Hyttinen (TEM/MAKO) 
Susanna Lähde (Pohde) 
Niina Kovanen (STM) 

 Heidi Mansikka (Lieto) 
Päivi Laine (Satakunnan työllisyysalue) 

 Antti Ristimäki (Kela) 
Patrik Tötterman (Pori) 

 
Asiantuntijajäsenet 
 Anna-Liisa Lämsä (TYM-verkostot, Oulu) 
 Jarno Karjalainen (THL) 
  Olli Päärnilä (KEHA-keskus) 

Peppi Saikku (THL) 
Milja Tiainen (STM) 
Ellen Vogt (Hyvil) 

 
Sihteeristö Janne Savolainen (TEM, kirjaukset) 

Vilja Männistö-Inkinen (STM) 
Liisa Jurmu (Kuntaliitto) 

 


